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§ 1 Kokouksen avaaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 10.30. Puheenjohtaja toivotti uuden jäsenen Nybergin 
tervetulleeksi vanhusneuvostoon. 
 

§ 2 Kokouksen laillisuus ja koolle kutsuminen 
 Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
§ 3 Pöytäkirjan tarkastus 
 Edellisen kokouksen pöytäkirja tarkastettiin. 
 
§ 4 Vuoden 2023 toimintasuunnitelma 

Vanhusneuvosto merkitsi toimintasuunnitelmaehdotuksen tiedoksi. Sitä käytetään tämän 
vuoden toimintasuunnitelman pohjana. Kohtaan 9 tehdään yksi lisäys: Turun 
vanhusneuvosto. 

 
§ 5 Vuoden 2022 toimintakertomus 
 Toimintakertomus hyväksyttiin. 
 
 



 
 
§ 6 Kunta-alueiden terveiset 

Vanhusneuvosto toteaa, että liukuesteet ovat ikääntyneille hyvin tärkeät. Hyvä tapa 
ehkäistä liukastumisia on käyttää liukuesteitä. Sanomalehdistä voi lukea, että useilla 
paikkakunnilla ikääntyneelle väestölle on jaettu liukuesteitä. Vanhusneuvosto kehottaakin 
nyt Paraisten kaupunkia jakamaan liukuesteitä. Vanhusneuvosto laatii asiasta 
kaupunginhallitukselle lähetettävän kirjelmän. 
 
Terveysvalmentaja Kitty Seppälä vierailee kaikissa eläkeläisyhdistyksissä. Kitty Seppälä 
näyttää ja ohjaa liikkeitä ja käytännön liikuntaharjoituksia ikääntyneille.  3.3. hän on 
Nauvossa ja seuraavana päivänä Iniössä. Tämän jälkeen vuorossa ovat muut yhdistykset. 

  
Keväällä kaikilla kunta-alueilla järjestetään ikääntyneille juhlat, joissa on musiikkiviihdettä. 

 
Tennbyntiellä keskellä jalkakäytävää on puu ja vähän matkan päässä kanto, joka on jätetty 
paikalleen, kun puu on kaadettu.  Ne ovat varsinkin rollaattoreilla tai pyörätuoleilla 
kulkevien henkilöiden tiellä. Koska jalkakäytävä on niin kapea, näiden henkilöiden on 
mentävä ajoväylälle ohittaakseen puun/kannon. Tämä voi johtaa inhottaviin 
onnettomuuksiin. Sihteeri lupasi ottaa yhteyttä puutarhuri Annette Backholmiin. 
 
Useissa paikoissa ympäri kaupunkia tulisi tarkastaa jalankulku- ja pyöräilyväylät. 
Suojateiden kohdalla on kulmakiviä ja joissakin paikoissa törröttää vinoja kiviä. Tästä tulisi 
taas lähettää muistutus (sähköpostitse). 
 
Iniö–Kustavi-reitillä m/s Aura on vaihdettu m/s Sternaan. Sternan ainoa matkustamotila 
sijaitsee autokannen alla. Näin ollen tila ei sovi liikuntarajoitteisille eikä ikääntyneille. M/s 
Sternalla ei myöskään ole kahvilaa. Edellinen vanhusneuvosto on jo kerran laatinut 
kirjelmän asiasta (helmikuussa 2021) kaupungille, ja nykyinen neuvosto haluaa olla 
yhteydessä kaupunkiin uudestaan.  
 
Urheilukentän ympäristön ja Korppoon aktivoivan tapaamispaikan suunnittelu on 
käynnissä. 
 
Neuvosto suunnittelee kutsuvansa eri henkilöitä kokouksiinsa, muun muassa jonkun, joka 
kertoisi kaupungin uudesta strategiasta, ja lisäksi neuvosto toivoo saavansa vastaukset 
kysymyksiin siitä, kuka valvoo kaupungin etua Varhassa ja toisin päin. 
 
Palveluasumisyksiköt pitävät usein tietokoneiden kautta yhteyttä henkilöihin, jotka 
haluavat asua kotona tai jotka eivät vielä ole saaneet paikkaa palveluasumisyksiköstä. 
Tästä tulee koitumaan paljon ongelmia, koska kaikki ikääntyneet eivät osaa käyttää 
teknologiaa, ja monien luona on vaikea käydä, koska he asuvat kaukana haja-
asutusalueilla. 
 
Postinjakelu saaristossa. Postin tuotannon aluepäällikkö Lounais-Suomessa ilmoittaa, että 
postilain mukaan Posti on velvollinen keräämään ja jakamaan kirjelähetyksiä viitenä 
arkipäivänä viikossa, kun taas sanomalehdet ja aikakauslehdet sekä mainokset ovat 
kaupallisia, eikä jakeluvelvollisuus koske niitä. Saariston asukkaat ovat aina pitäneet 



sanomalehtiä postina, joka tulee jakaa postilaatikkoon päivittäin, mutta tämä ei tällä 
hetkellä toteudu, vaan useissa paikoissa sanomalehdet jaetaan vain kerran viikossa. Jos 
tämä jatkuu, tilaukset on lopetettava kokonaan. Sanomalehtiä voi myös lukea sähköisesti, 
mutta kaikilla ei ole siihen mahdollisuutta.  Vanhusneuvosto kehottaa kaupunginhallitusta 
ottamaan yhteyttä Postiin ja ilmoittaa, että varsinkin saariston postinjakelua on 
parannettava. 

 
§ 7 Muut asiat 

Neuvosto toivoo, että Nyttissä julkaistaisiin taas “vanhusneuvostolaatikko”, jossa 
luetellaan neuvoston jäsenten nimet ja kerrotaan, että ikääntyneitä koskevissa asioissa 
voi mielellään olla yhteydessä neuvostoon.  
 
Neuvosto päätti tulostaa kaksikielisiä “infolehtisiä”, joista neuvoston jäsenten nimet sekä 
neuvoston toimintasuunnitelma käyvät ilmi. Näitä voidaan jakaa eri tapahtumissa. 
 
Vanhusneuvosto on saanut sosiaali- ja terveyslautakunnan 15.12.2022 pitämästä 
kokouksesta otteen, joka koskee neuvoston kirjelmää tyytymättömyydestä Vapparintien 
kausirokotusten järjestämiseen. Sosiaali- ja terveyslautakunta ilmoittaa, että se on 
keskustellut kirjelmästä ja merkinnyt sen tiedoksi. 
 
Paraisilla on pula palveluasumispaikoista. Useat potilaat jäävät pitkäksi aikaan Tyksiin, 
koska vapaita paikkoja ei ole tarpeeksi, mikä pitkällä aikavälillä tulee kalliiksi kaupungille. 
Kaupunki ei itse voi rakentaa lisäpaikkoja, koska kaikki sairaanhoito kuuluu nyt 
hyvinvointialueelle, mutta Paraisten kaupungin tulisi laatia lisäpaikkasuunnitelmat, jotka 
hyvinvointialue voisi toteuttaa. 
 
Sihteeri muistutti jäseniä siitä, että palkkioiden maksuun tarvitaan verokortti, muuten 
niistä maksetaan 60 prosenttia veroa. Verokortit voi toimittaa kaupungin infopisteeseen, 
aluekonttoreihin tai sihteerille. 
 
 

§ 8 Seuraava kokous 
 Seuraava kokous pidetään maaliskuussa. 
 

 
  
 Parainen 24.1.2023  
 
 
 
   
Widar Nyberg    Åsa Knuts 
puheenjohtaja   sihteeri 
 
 
 
 

 


